
UZASADNIENIE 

uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości stawki tej opłaty 

Zgodnie z  art.  6k ust. 1 pkt 1 ustawy z dnia 13 września 1996r. o utrzymaniu 

czystości i porządku w gminach (Dz. U. z 2021 r., poz. 888 ze zm.), rada gminy w drodze 

uchwały dokona wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi spośród metod określonych w  art.  6j ust. 1 i 2 oraz ustali stawkę  takiej 

opłaty; dopuszcza się  stosowanie więcej niż  jednej metody ustalenia opłat na obszarze 

gminy. 

W roku 2022 koszt funkcjonowania systemu gospodarowania odpadami 

komunalnymi wyniesie ok. 2 500 000,00 zł. Pozostawiając stawki na poziomie z roku 2021, 

do budżetu, na ten cel, wpłynie 2 100 000,00 zł. Zabraknie 400 000,00 zł. W związku 

z tym, należy podnieść  stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi o: 

• 3,00 z1 (z 23,00 z1 do 26,00 z1 od osoby) dla nieruchomości zamieszkałych przez 

maksymalnie 3 osoby, 

• 22,00 z1 (z 82,00 z1 do 104,00 z1 od gospodarstwa domowego) dla nieruchomości 

zamieszkałych przez 4 lub więcej osób. 

W efekcie w roku 2022 powinno wpłynąć  2 500 368,00 zł, co pozwoli w pełni pokryć  

wydatki. 

Prezes Głównego Urzędu Statystycznego w obwieszczeniu z dnia 29 marca 2021 r. 

w sprawie przeciętnego miesięcznego dochodu rozporządzalnego na 1 osobę  ogólem 

w 2020 r. (M. P. z 2021 r., poz. 314), ogłosił, że wyniósł  on 1 919 zł. W związku z tym 

stawka: 

• 26,00 zł  od osoby nie przekracza 2% przeciętnego miesięcznego dochodu 

rozporządzalnego na 1 osobę  ogółem - za mieszkańca (maksymalnie 38,38 zł), 

• 104,00 zł  od gospodarstwa domowego nie przekracza 5,6% przeciętnego 

miesięcznego dochodu rozporządzalnego na 1 osobę  ogółem - za gospodarstwo 

domowe (maksymalnie 107,46 z1), 

o których mowa w  art.  6k ust. 2a pkt 1 i 4 ustawy o utrzymaniu czystości i porządku 

w gminach. 

Projekt uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości stawki tej opłaty był  omawiany 

na wspólnym posiedzeniu Komisji stałych Rady Gminy Kwidzyn i został  pozytywnie 

zaopiniowany. 
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